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05-08-2023 | kl. 14.00 – 16.30| Mødested Midtvej 7 

Mødeleder Claus Christensen 

Referent Mette H. H. Petermann 

  

 

Birgit Pedersen                Jacob H. Høggaard Afbud 

Claus Christensen            Mette H. H. Petermann 

Margit Knudsen                Irene Nielsen Afbud 

Karin Fredskild Afbud     Jørgen Poulsen Afbud 

Thomas Michaelsen          Ellen Christensen 

Tommy Petermann           Jette Thomsen 

Mette H. Høggard       Frederik Christensen Afbud 

Marie Nielsen Afbud       Mikkel Øtoft Afbud 

Carina Saatterup Afbud   Jes Saatterup Afbud 

Ivan Lauridsen 

      

EMNER PÅ DAGSORDENEN 

PUNKT 1: GENNEMGANG AF SKITSE- MIDTVEJ 7 | TILDELT TID: 40 MIN 

- Ivan gennemgår seneste skitse. 

- Fuglehuset er placeret helt ud mod Toftevej, med indgang fra siden og ikke gavlen som tidligere.  

- Solnedgangspladsens navn er lidt misvisende. Da man ikke vil kunne se solnedgangen for træer.  

- Indgang i begge gavlender på stalden 

- 2 døre i sydsiden, 3 i nordsiden på stalden 

- Vigtigt at der er styr på skiltning. 

- Bestyrelsernes kommentar til skitsen 

o Fuglesamlingen ligger fint, selv om placering af døren fordyrer huset en smule. Men det er 

ok. 

o Stjerneplads ønskes længere mod nord, da den nuværende placering er ikke giver fri 

horisont og der er lysforurening. Men for tidens skyld, må vi indtil videre gå med dette.  

o Affaldssystemet – Mulige placering diskuteres. Hvad tænker kommunen? Vigtig at 

placeringen er brugbar og det er pænt for området 

o Solnedgangspladsen kan evt. hedde grillplads. 

o Evt. sti igennem frugthaven 

o Udeområdet skal gerne være så vedligeholdelses frit så muligt. 

o Parkeringsplads. Der etableres parkeringsplads til både privatbiler og busser over for 

Midtvej 7. 

o Der arbejdes fortsat på, at trafikken ledes udenom byen ved adgangsvej til 

parkeringspladsen ad Nedenom. 

PUNKT 2: FREMTIDIG AFFALDSHÅNDTERING | TILDELT TID:  15 MIN 

- Genbrugsstationen skal ændres fra nuværende – der ar arbejdet med flere forskellige placeringer. 



Side 2 

- Vi vil arbejde for, at de flyttes ned på parkeringspladsen- denne placering er begge bestyrelser 

enige i er den bedste løsning. 

- De fremtidige genbrugscontainer skal graves ned, der kommer ifølge Kommunen 7 container. 

- Mikkel vil vende tilbage efter ferien med status på dette. 

PUNKT 3: KOORDINERINGSUDVALG FOR TVÆRGÅENDE PROJEKTER | TILDELT TID:  

15 MIN 

- Etableret styregruppe bestående af Claus Christensen, Birgit Pedersen, Mette Petermann, Tommy 

Petermann, Mette Høggaard. 

- Birgit gennemgår tanken og baggrunden for vores udkast til koordinationsudvalg. 

- Bestyrelserne kan se det positive i, sådant udvalg. Det vil letter processerne, tidsplanen og 

overblikket. Derfor bakker begge foreninger op omkring et koordinationsudvalg.  

- Idekatalog kan være et dynamiske arbejdsredskab 

- Koordineringsudvalget får mandat, til at arbejde videre med Nationalpark Vadehavet  projektet. 

Og de fondsmidler der er givet fra Nordea fonden, med mandat til at kunne træffe beslutning, på 

vegne af de 2 foreninger, skulle dette være nødvendigt, pga. den snævre tidsramme. 

PUNKT 4: PROJEKT DESTINATION VADEHAVET | TILDELT TID:  60 MIN 

- Birgit fortæller om et fremtidigt samarbejde med Destination Vadehavet 

- Konsulentbistand i september om udarbejdelse af forretningsplan for Midtvej 7 

- Fuglesamlingen, stiller de bistand til formidlingen for 100.000 kr. inden udgangen af 2024 

- Dato forslag til møde i september Første møde 7. september kl. 14.00 på Mandø  

Andet mødedato mandag d. 25. september kl. 16.00 i Ribe. Mette P sender mødeindkaldelser til 

bestyrelserne, når de er bekræftet fra destination Vadehavet. 

 

PUNKT 5: STATUS PÅ GRUPPERNE I OMRÅDEFORNYELSEN | TILDELT TID: 15 MIN  
 

- Kontaktet Mikkel som er på ferie, med planlægger møde helst i næste uge. 

- Mandø bygningskulturgruppe har nogle tanker om den sidste gruppe. 

 

PUNKT 6: EVT. | TILDELT TID: 5 MIN  
- Der er ønske om, bedre dagrenovation ved husene, pga. rotter. Mandø fællesråd har 

tidligere arbejdet med dette. Men vil prøve igen.  

- Flyer skal gerne indeholde vejnavne, så det er nemmere at finde rundt.  

- Observatoriet, vi ved ikke om dette bliver til noget. Men arbejdet står i bero  

- Skal referaterne fra fællesmøder på hjemmesiden? Bestyrelserne besluttet at referater fra 

vores fællesmøder også bliver lagt på hjemmesiden Mandø.dk  

 

 

 

 


